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Protokół Nr 26/2013 
 

z posiedzenia  Komisji  Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu  
Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 
w dniu 8 maja 2013 r. godz. 14.00 – 14.40 

 
Obradom przewodniczył Przewodniczący Komisji  - mgr Maciej Kuszewski. 
 

1. Lista obecności – w załączeniu. 
2. Sprawy wynikające z porządku obrad: 

 
Lp. Sprawa Wniosek/Stanowisko/Informacja 

(wynik głosowania) 
 Porządek posiedzenia: 

 
 

I.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
II. 
 
 
 
 
 

„Informacja o realizacji zadań 
wynikających ze Strategii 
Zrównoważonego Rozwoju Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski  w 2012 r.” 
oraz „Ocena stopnia realizacji  celów 
– zadań Strategii Zrównoważonego 
Rozwoju Gminy Ostrowiec 
Świętokrzyski w 2012 r.” 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Raport z wykonania w 2012 r. 
Gminnego Programu Przeciw- 
działania Narkomanii w Gminie 
Ostrowiec Świętokrzyski.  

 

Obecny na posiedzeniu Komisji 
przedstawiciel Wydziału Planowania  
i  Rozwoju UM – Pan Zbigniew 
Wesołowski poinformował, że zgodnie 
z podprocesem 4.6 ISO przygotowywana 
jest ocena stopnia realizacji celów Strategii 
oraz zbierane są informacje o realizacji 
zadań. Przedstawione: „Informacja 
o realizacji zadań wynikających ze Strategii 
Zrównoważonego Rozwoju Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski  w 2012 r.”  
oraz „Ocena stopnia realizacji  celów 
– zadań Strategii Zrównoważonego 
Rozwoju Gminy Ostrowiec Świętokrzyski 
w 2012 r.” zostały pozytywnie ocenione 
przez Zespół ds. Strategii. 
 
Członkowie komisji przyjęli do wiadomości 
„Informację o realizacji zadań 
wynikających ze Strategii Zrównoważonego 
Rozwoju Gminy Ostrowiec Świętokrzyski  
w 2012 r.” oraz „Ocenę stopnia realizacji  
celów – zadań Strategii Zrównoważonego 
Rozwoju Gminy Ostrowiec Świętokrzyski 
w 2012 r.” (informacja w załączeniu  
do protokołu). 
 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw 
Społecznych – Pan Jan Bernard 
Malinowski poinformował, że realizacja 
programu jest zadaniem corocznym. 
Pomimo, że jest wiele podmiotów, które 
wnioskują o uzyskanie środków na jego 
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III. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
IV. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Sprawozdanie za 2012 rok 
z realizacji Programu współpracy 
Gminy Ostrowiec Świętokrzyski  
z organizacjami pozarządowymi  
i innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Informacja Miejskiego Ośrodku 
Sportu i Rekreacji oraz Wydziału 
Edukacji i Spraw Społecznych  
z zakresu sportu i rekreacji 
w Ostrowcu Świętokrzyskim (temat  
z planu pracy Komisji na 2013 rok). 

 
 
 
 
 
 

realizację, jest problem z jego wykonaniem. 
Naczelnik przypomniał również, że w tym 
roku placówki oświatowe otrzymały środki 
na powyższy cel. 
 
Członkowie komisji przyjęli do wiadomości 
„Raport z wykonania w 2012 r. Gminnego 
Programu Przeciwdziałania Narkomanii  
w Gminie Ostrowiec Świętokrzyski” 
(w załączeniu do protokołu). 

 
Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw 
Społecznych – Pan Jan Bernard 
Malinowski poinformował, że program jest 
realizowany poprzez ogłaszanie konkursów 
dotyczących 5 sfer życia publicznego. 
Zadania wynikają z potrzeb społeczności 
lokalnej. Realizacja przez organizacje 
poszczególnych zadań jest na bieżąco 
kontrolowana. 
Wiceprezydent Miasta – Pan Paweł 
Górniak uzupełnił, że na terenie Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski zarejestrowanych 
jest 60 organizacji pozarządowych, jednak 
aktywnie działających organizacji jest 
mniej. 
 
Członkowie komisji przyjęli do wiadomości 
„Sprawozdanie za 2012 rok 
z realizacji Programu współpracy Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski z organizacjami 
pozarządowymi i innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego” (w załączeniu do protokołu). 

 
Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu  
i Rekreacji – Pan Mariusz Rokita 
poinformował, że w 2012 roku MOSiR 
organizował imprezy sportowe zarówno 
dla dzieci, jak i dla osób dorosłych. 
Imprezy odbywały się w obiektach 
zarządzanych przez MOSiR oraz  
na obiektach szkolnych. Dyrektor Mariusz 
Rokita uzupełnił, że poza wydarzeniami 
sportowymi w obiektach MOSiR – u były 
organizowane imprezy komercyjne, 
tj. kabareton oraz koncert Chóru 
Aleksandrowa. 



Protokół Nr 26/2013 z posiedzenia Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu RM z dnia 8 maja 2013 r. 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
V. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Opiniowanie projektów uchwał  
na sesję RM w dniu 9 maja  
2013 r. w sprawie:  
 
- nadania statutu dla Biura Wystaw 
Artystycznych w Ostrowcu Świę-
tokrzyskim (pkt V poz.5) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Członkowie komisji przyjęli do wiadomości 
informację Miejskiego Ośrodku Sportu 
i Rekreacji oraz Wydziału Edukacji  
i Spraw Społecznych z zakresu sportu  
i rekreacji w Ostrowcu Świętokrzyskim 
 (w załączeniu do protokołu). 

 
 
 
 
 
 
 
Dyrektor Biura Wystaw Artystycznych  
– Pani Jolanta Chwałek poinformowała, 
że w związku ze zmianą ustawy 
o organizowaniu i prowadzeniu działalności 
kulturalnej, zachodzi konieczność 
dostosowania do niej statutów gminnych 
jednostek kultury. Dyrektor Jolanta 
Chwałek wyjaśniła, że w przypadku statutu 
BWA zmianie ulega m.in. tryb 
powoływania i odwoływania dyrektora.  
Radny Piotr Mrugała zwrócił się  
z zapytaniem, czy jest możliwe skreślenie  
w rozdz. 2 w pkt 2 wyrażenia 
„profesjonalnych”. Brak jest bowiem 
precyzyjnej definicji pojęcia „artysta 
profesjonalny”.  
Dyrektor BWA – Pani Jolanta Chwałek 
wyjaśniła,  
że powyższa kwestia była konsultowana 
z radcą prawnym.  
Wobec powyższego, Radny Piotr Mrugała 
zwrócił się z prośbą o wyjaśnienie, kim 
dokładnie jest „artysta profesjonalny”. 
Dyrektor BWA – Pani Jolanta Chwałek 
wyjaśniła, że chodzi tu o artystę, który 
ukończył szkołę plastyczną lub jest 
zrzeszony w związkach twqórczych. 
Radny Piotr Mrugała zauważył, że oprócz 
wymienionych przez Dyrektor BWA 
rodzajów artystów, są też tacy, którzy nie 
ukończyli szkół w tym kierunku oraz nie są 
zrzeszeni w żadnym związku twórczym. 
W związku z powyższym Radny zwrócił się 
z zapytaniem, czy takie osoby będą 
pozbawione możliwości wystawiania 
swych prac w galerii sprzedażnej BWA.  
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Dyrektor BWA – Pani Jolanta Chwałek 
odpowiedziała, że decyzja będzie w takim 
przypadku należeć do dyrektora BWA. 
Następnie Radny Piotr Mrugała zwrócił 
uwagę, że zapis § 9 tj.  „Szczegółową 
organizację wewnętrzną BWA określa 
regulamin organizacyjny nadawany przez 
Dyrektora po zasięgnięciu opinii 
Prezydenta Miasta i zakładowej organizacji 
związkowej” pochodzi z ustawy, jednak jest 
to zapis niepełny. Zauważył również, że 
pełny zapis tj. mówiący o opiniowaniu 
regulaminu przez stowarzyszenia twórców, 
umieszczony jest jedynie w statucie MCK. 
Wobec powyższego, Radny zaproponował 
uproszczenie zapisu we wszystkich 
statutach poprzez umieszczenie 
sformułowania „według obowiązujących 
przepisów”. 
Ponadto, Radny Piotr Mrugała zauważył, że 
w świetle ustawy  statut  nadawany są przez 
organizatora, natomiast  regulamin 
organizacyjny wymaga konsultacji  
z organizatorem. Statut jest nadawany 
uchwałą Rady Miasta, natomiast w § 9 jest 
mowa o opiniowaniu regulaminu 
organizacyjnego nie przez Radę Miasta, 
tylko przez Prezydenta Miasta. Radny 
zwrócił się z zapytaniem, czy wobec 
powyższego regulamin organizacyjny 
powinien być opiniowany przez Prezydenta 
Miasta? 
Następnie Radny Piotr Mrugała zwrócił 
uwagę na § 14 ust. 2, w którym widnieje 
zapis: „sprzedaży wydawnictw BWA, dzieł 
twórców, artykułów użytku kulturalnego”. 
Radny poinformował, że zgodnie 
z informacją umieszczoną na stronie 
internetowej  Głównego Urzędu 
Statystycznego, do artykułów użytku 
kulturalnego zalicza się: odbiorniki 
telewizyjne, komputery, urządzenia do 
odbioru TV satelitarnej, odtwarzacze DVD, 
radia, radiomagnetofony, aparaty 
fotograficzne. Wobec powyższego, Radny 
zwrócił się z zapytaniem, czy Biuro 
Wystaw Artystycznych będzie prowadziło 
sprzedaż wyżej wymienionych artykułów. 
Przewodniczący Rady Miasta – Pan  
Janusz Wojciech Kotasiak wyjaśnił,  
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- nadania Statutu Miejskiej Bibliotece 
Publicznej w Ostrowcu Świę-
tokrzyskim 
 
 
 
 

że pojęcie „artykuły użytku kulturalnego” 
jest dość szerokie, natomiast w tym 
przypadku, twórcy statutu chodziło  
o sprzedaż nagrań z wystaw 
i spotkań artystycznych. Odnośnie kwestii 
opiniowania regulaminu organizacyjnego, 
zwrócił uwagę, że w jednostkach 
zatrudniających poniżej 20 osób 
organizacje związkowe nie istnieją, jeśli 
natomiast funkcjonują, to zazwyczaj 
wyrażają opinie w tego typu  sprawach. 
Przewodniczący Janusz Wojciech Kotasiak 
stwierdził również, że jego zdaniem zapis 
umieszczony w przedmiotowym projekcie 
jest zgodny z ustawą.  
Radny Piotr Mrugała stwierdził, że jego 
zdaniem zapis ten jest niepełny, gdyż nie 
przewiduje opiniowania regulaminu przez 
stowarzyszenia twórców. 
Przewodniczący RM – Pan Janusz 
Wojciech Kotasiak  zwrócił się z zapy- 
taniem, czy w ostrowieckich jednostkach 
kultury funkcjonują organizacje 
związkowe.  
Dyrektor Miejskiego Centrum Kultury 
 – Pani Elżbieta Baran potwierdziła, że 
taka organizacja funkcjonuje. 
Przewodniczący Komisji – Pan Maciej 
Kuszewski zwrócił się z wnioskiem  
o skonsultowanie przedstawionych 
niejasności z radcą prawnym i wniesienie 
ewentualnych poprawek na sesji Rady 
Miasta. 
 
Członkowie komisji stosunkiem głosów: 
 za – 7, przy 1 głosie wstrzymującym się 
i braku głosów przeciwnych pozytywnie 
zaopiniowali projekt uchwały  w sprawie 
nadania statutu dla Biura Wystaw 
Artystycznych w Ostrowcu Świętokrzyskim 
(projekt uchwały w załączeniu  
do protokołu). 
 
Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej – 
Pani Elżbieta Pomiankiewicz 
poinformowała, że zmiany w stosunku  
do poprzedniego statutu dotyczą 
m.in. zastąpieniem „planu działalności” -  
„planem finansowym”, jak również 
„przychody” zostały zastąpione „źródłami 
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finansowania”. Pani Dyrektor 
Elżbieta  Pomiankiewicz wyjaśniła także, 
że w poprzednim statucie był nieprecyzyjny 
zapis dotyczący zatwierdzania rocznych 
sprawozdań finansowych, wskutek czego 
dokonywała tego Rada Miasta. Zgodnie z 
nowym statutem, sprawozdania finansowe 
będą zatwierdzane przez Prezydenta 
Miasta. Uściślona została również kwestia 
dotycząca powoływania zastępcy dyrektora. 
Odnośnie stowarzyszeń twórców, dyrektor 
MBP wyjaśniła, że przy Miejskiej 
Bibliotece Publicznej nie działają  tego typu 
stowarzyszenia. Dyrektor MBP przyznała, 
że być może należałoby wyjaśnić zapisy 
dotyczące zatwierdzania regulaminu 
organizacyjnego i wyjaśniła, że zapis 
dotyczący opiniowania przez Prezydenta 
Miasta wynika z faktu, że zawsze 
regulaminy organizacyjne były przez niego 
opiniowane. 
Dyrektor Miejskiego Centrum Kultury – 
Pani Elżbieta Baran stwierdziła,  
że regulamin organizacyjny jest 
dokumentem wewnętrznym instytucji, stąd 
też przy konstruowaniu statutu stwierdzono, 
że nie jest konieczne angażowanie Rady 
Miasta do opiniowania tego typu 
dokumentów.  
Dyrektor MBP – Pani Elżbieta 
Pomiankiewicz poinformowała, że  zgodnie 
z ustawą opinia w sprawie  regulaminu 
organizacyjnego nie jest wiążąca i nie 
skutkuje tym, że taki dokument będzie 
funkcjonował lub nie. 
Radny Piotr Mrugała zwrócił się z prośbą 
o umieszczenie w §14 zapisu: „według 
obowiązujących przepisów”. Odnośnie 
§13, gdzie wymienione są filie MBP, 
Radny zauważył, że brak jest filii nr 3 i 4.  
Dyrektor MBP – Pani Elżbieta 
Pomiankiewicz wyjaśniła, że ponad 20 lat 
temu na terenie Gminy Ostrowiec 
Świętokrzyski funkcjonowało 11 filii MBP, 
jednak z różnych względów kilka filii 
zostało zlikwidowanych. Numery filii nie 
uległy zmianie ze względów logistycznych. 
Wiceprezydent Miasta – Pan Paweł 
Górniak uzupełnił, że podobnie sytuacja się 
ma ze szkołami, gdzie po przekształceniach 
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- nadania statutu Miejskiemu Centrum 
Kultury w Ostrowcu Świętokrzyskim 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
- zm. uchwałę w sprawie Statutu Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski 
  
 
 

numery nie uległy zmianom. 
Radny Piotr Mrugała zwrócił uwagę, 
że w statucie nie jest uściślona liczba 
zastępców dyrektora MBP. 
Dyrektor MBP – Pani Elżbieta 
Pomiankiewicz wyjaśniła, ze powyższa 
kwestia była dyskutowana z radcą 
prawnym, jednak uznano, że zapis: 
„Dyrektor zarządza Biblioteką przy pomocy 
zastępcy” sugeruje, że zastępca jest jeden.  
Przewodniczący Komisji – Pan Maciej 
Kuszewski zwrócił się z wnioskiem  
o skonsultowanie przedstawionych 
wątpliwości z radcą prawnym i wniesienie 
ewentualnych poprawek na sesji Rady 
Miasta. 
 
Członkowie komisji jednogłośnie 
pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały  
w sprawie nadania statutu Miejskiej 
Bibliotece Publicznej w Ostrowcu 
Świętokrzyskim (projekt uchwały  
w załączeniu do protokołu). 
 
Dyrektor Miejskiego Centrum Kultury  
– Pani Elżbieta Baran poinformowała, 
że w § 6 statutu uszczegółowiony został 
zakres działań  MCK. 
Radny Piotr Mrugała zwrócił się  
z zapytaniem, dlaczego w §18 jest mowa, 
że § 9 dotyczący zastępcy Dyrektora MCK 
wchodzi w życie z dniem 1 lipca 2013 r. 
Pani Dyrektor Elżbieta Baran wyjaśniła, 
że zapis ten wynika z faktu, że środki 
finansowe na zatrudnienie Zastępcy 
Dyrektora MCK będą zabezpieczone 
w budżecie od dnia 1 lipca 2013 r. 
 
Członkowie komisji jednogłośnie 
pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały  
w sprawie nadania statutu Miejskiemu 
Centrum Kultury w Ostrowcu 
Świętokrzyskim (projekt uchwały  
w załączeniu do protokołu). 
 
Wiceprezydent Miasta – Pan Paweł 
Górniak wyjaśnił, że w związku  
z powstaniem nowych ulic – ul. Zalesie 
i  ul. Pistacjowej – zachodzi konieczność 
dostosowania Statutu Gminy Ostrowiec 
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- przyjęcia apelu do Krajowej Rady  
Radiofonii i Telewizji 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
- nadania Publicznej Szkole 
Podstawowej Nr 8 w Ostrowcu 
Świętokrzyskim imienia Kawalerów 
Orderu Uśmiechu 
 
 
 
 
 
 
 
 

Świętokrzyski poprzez wpisanie w statut 
tych ulic w granice osiedla „Gutwin”. Jest 
to zmiana jest kosmetyczna, nie 
powodująca zmiany granic osiedla. 
 
Członkowie komisji jednogłośnie 
pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały  
zm. uchwałę w sprawie Statutu Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski (projekt uchwały  
w załączeniu do protokołu). 
 
Przedstawiający w imieniu projektodawcy 
projekt uchwały – Radny  Jan Edward 
Kunat wyjaśnił, że Klub Radnych „Prawo 
i Sprawiedliwość” wnosi na sesję Rady 
Miasta przedmiotowy projekt uchwały, 
ponieważ wcześniej 52 organizacje 
działające na terenie gminy zwróciły się 
do Rady Miasta o podjęcie takiej uchwały.  
Poinformował również, że już wiele rad 
gmin, powiatów, sejmików województw 
(łącznie ok. 120) wystosowało podobne 
apele. Zdaniem Radnego nie należy 
dopatrywać się w tym przypadku polityki, 
ani żadnych podtekstów. Radny Jan 
Edward Kunat stwierdził również, że jako 
reprezentanci mieszkańców w Radzie 
Miasta, radni powinni wychodzić 
naprzeciw potrzebom społeczności lokalnej. 
 
Członkowie komisji stosunkiem głosów:  
za – 2, przy 5 głosach przeciwnych 
i 1 głosie wstrzymującym się negatywnie 
zaopiniowali projekt uchwały  w sprawie 
przyjęcia apelu do Krajowej Rady  
Radiofonii i Telewizji (projekt uchwały 
w załączeniu do protokołu). 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw 
Społecznych – Pan Jan Bernard 
Malinowski poinformował, że nadania 
nazwy zarówno Publicznej Szkole 
Podstawowej nr 8, jak i Publicznemu 
Przedszkolu nr 16 poprzedziła stosowna 
procedura. Wybór patrona został 
zaaprobowany przez radę pedagogiczną, 
radę rodziców i – w  przypadku PSP Nr 8  
– przez samorząd uczniowski. Wniosek  
o nadanie nazwy zyskał również aprobatę 
Prezydenta Miasta. 
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VI. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
- nadania Publicznemu Przedszkolu  
Nr 16 w Ostrowcu Świętokrzyskim 
imienia Kolorowa Akademia 
 
 
 
 
 
 
Sprawy różne: 
 
- sprawozdanie z realizacji zadań 
Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony 
Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 
2011 – 2014 za okres od 01.01.2012 r. 
do 21.12.2012 r. 

Wiceprezydent Miasta – Pan Paweł 
Górniak uzupełnił, że nadanie nazwy 
zbiegnie się z 50 – leciem Publicznej 
Szkoły Podstawowej nr 8. 
 
Członkowie komisji jednogłośnie 
pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały  
w sprawie nadania Publicznej Szkole 
Podstawowej Nr 8 w Ostrowcu 
Świętokrzyskim imienia Kawalerów Orderu 
Uśmiechu (projekt uchwały w załączeniu 
do protokołu). 
 
Członkowie komisji jednogłośnie 
pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały  
w sprawie nadania Publicznemu 
Przedszkolu Nr 16 w Ostrowcu 
Świętokrzyskim imienia Kolorowa 
Akademia (projekt uchwały w załączeniu 
do protokołu). 
 
 
 
 
Członkowie Komisji przyjęli do wiado- 
mości sprawozdanie z realizacji zadań 
Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 
Przemocy w Rodzinie na lata 2011 – 2014 
za okres od 01.01.2012r. do 21.12.2012r. 
(sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 
 
Na tym posiedzenie zakończono. 

 
Odrębne głosy do protokołu: nie zgłoszono. 
Termin następnego posiedzenia: nie ustalono. 
 
Protokołowała:                                    Przewodniczył: 
 
mgr Anna Krakowiak        Przewodniczący Komisji 
           mgr Maciej Kuszewski 


